
Jég veled, jég nélküled 
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Kicsi ország, kicsi hó, de azért van itt ám egy Börzsöny a közelben. Mire vágyik egy vérbeli 

természetjáró januárban? Igen, arra. (Nem, nem a forralt borra gondolok most itt) Némi hóra, 

hogy legalább egyszer jót csúszhasson vagy szitkozódhasson.  

Királyrétet méltán nevezhetnénk a Börzsöny alaptáborának, hiszen a legtöbb kiránduló innen 

indul meghódítani valamelyik csúcsát a hegynek. Miután busszal mi is megközelítettük a 

települést így mi is támadtunk, ahogyan csak lehetett. Kezdetben még úgy baráti volt, de egy 

idő után masszív vízfolyás mellett haladtunk majd megjelentek az első jeges-havas 

szakaszok… 

Miért jó havas erdőben menni? Mert lehet rövidíteni. Nagy okosság, hogy olyan hóban menj, 

ami nincs kitaposva és lehetőleg a legmeredekebb szakasz a tervezett útvonalon. Így biztosan 

át tudod gondolni az életed értelmét és azt hogy ugyan milyen szerencsétlen a többi ember, 

aki most a meleg szobában vagy konyhában hallgatja a rádiót vagy éppen jól megérdemelt 

szundikálását tölti… 

A Csóványoson mondhatni csúcsforgalom volt. Ez így persze nem igaz, de jöttek csoportok 

többen is. Na ott már fújt a szél és nem volt olyan jó ücsörögni. Egyébként én még kitennék 

több szélárnyékos ülőhelyet a komfort miatt, mert nagyon kellemetlen tud ám lenni.  

A fene gondolta volna, hogy lefelé nehezebb szakasz jön, pedig így volt. Kitaposott sok 

helyen szinte tapadás nélküli jég. Elindult a hangyajárás. Csak nagyon-nagyon pici lépésben 

előre. Pontosabban lefelé. A csapat nagyobb részétől elválva páran vállaltuk be a Nagy-

Hideg-hegyet és inkább kikerültük. Ahogyan haladtunk lefelé úgy lett ismét sár de ennek 

most örülni kellett. Aztán egyszer csak beértek minket és együtt vonultunk vissza Királyrétre. 

Itt már egybefüggő kirándulósor jött létre sok-sok gyerekes családdal.  

Megkoronázva a napot a Fáradt Vándor fogadó tárt kapukkal fogadott minket. Akarom 

mondani zárt ajtóval, hiszen hideg volt kint, de a benti szénsavas, sárgás színű ital is, ami 

ebben az esetben jó hír.  

Szegény buszsofőr számára már-már Rubik Ernővel felérő feladat volt a tömeg elszállítása, 

hiszen tényleg tele lett a busz. Nekem még lett volna ötletem, hogy hol lehetnének utasok, de 

ezt majd máskor kifejtem. 

Hajrá!  

 

Czene Gábor 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 



 

 

 


